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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury i Sportu , odbytego w dniu 26.10.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się w  Sali Centrum Aktywności Seniora przy ul. Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 18:30 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony: p. Andrzej Wenda 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

2. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

3. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

 

W części posiedzenia uczestniczył Koordynator Sportu Gminnego p. Piotr Kriese. 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Kopta. 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych i przypomniała 

wcześniej przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

 

I część posiedzenia godz. 14:30 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w Gminie Więcbork na rok szkolny 2021/2022. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

II część posiedzenia - realizacja około godz. 16:00 

5. Informacja Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg  

o przygotowanych i zrealizowanych pracach modernizacyjnych i remontowych na 

drogach gminnych w roku 2021. 

6. Sprawozdanie Gminnego Koordynatora Sportu z działalności za okres 2020/2021.  

7. Sprawy różne. 
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Do powyższej tematyki obrad Przewodnicząca Komisji wprowadziła dodatkowy punkt, jako 

punkt 2 w brzmieniu: ”zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

Finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. Pozostałe punkty porządku obrad w związku ze 

zmianą przyjęły numerację dalszą. 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie porządku obrad po zmianach. 

 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Następnie przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki posiedzenia. 

Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówił w zastępstwie Skarbnik Gminy, 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jack Masztakowski. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021  

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Głównego Urzędu Statystycznego nr BDG-WE.577.8.2020.23 z dnia 15 października 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75056 o kwotę 14.200,00 zł z przeznaczeniem 

na nagrody dla Gminnego Komisarza Spisowego i członków Gminnego Biura Spisowego.  

W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010. 

2. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §6350 o kwotę 511.233,00 zł 

w związku z rozstrzygnięciem przetargu na realizację zadania dofinansowanego z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg pn. „Budowa dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji deszczowej – 

część ulic: Szlaku Bursztynowego od km 0+018,81 – do km 0+486,01, Pomorskiej od km 

0+388,78 –do km 0+542,48 i L. Białego w Więcborku od km 0+000,00 – do km 0+078,34”. 

W wyniku przetargu wykonawca zaproponował niższą cenę za jaką zadanie będzie 

zrealizowane co przełożyło się na konieczność korekty dofinansowania. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75085 w §0940 o kwotę 1.600,00 zł  

w związku ze zwrotem nienależnie pobranego stypendium dla uczniów. 

4. Dokonuje się korekty w planie dochodów w zakresie wpływów z części opłaty za 

zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym poprzez ujęcie kwoty 

27.070,00 zł do rozdziału 75619 §0270 (dotychczas zapisanej w 75618§0270). 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 w §0960 o kwotę 1.000,00 zł  

w związku z otrzymaniem przez Sołectwo Runowo Kraj. darowizny od Banku Spółdzielczego 

w Więcborku na zakup materiału drogowego na drogi w sołectwie. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 60016 w §4210. 

6. Dokonuje się zmiany w planie dochodów w zakresie otrzymanych środków z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych w związku ze z wejściem w życie rozporządzenia Ministra 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej z dnia 26 lipca 2021 r. w sprawie zmiany 

rozporządzenia w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów  

i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 

1382). Kwota 3.925.000,00 zł z §6290 przeniesiona została do 

§6100. Jednocześnie w §6100 dokonuje się zmniejszenia planu o kwotę 400.000,00 zł  

w związku z otrzymanym w br. dofinansowaniem na przebudowę świetlicy wiejskiej  

w Pęperzynie, które to zadanie będzie realizowane w następnych latach. 
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7. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 80101 w §0830 o kwotę 9.000,00 zł 

w związku z niższymi niż przewidywano wpływami z usług spowodowanymi czasowym 

zamknięciem placówek szkolnych w I połowie br. 

8. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 80101 w §0940 o kwotę 300,00 zł  

w związku ze zwrotem przez byłego pracownika nienależnie pobranego wynagrodzenia. 

9. Zmiany w planie dochodów (§2180) i wydatków (§4010, §4110, §4120, §4210 i §4300) 

budżetowych w rozdz. 85195 o kwotę 3.000,00 zł dokonano w związku z wpływem środków 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na pokrycie kosztów organizacji telefonicznego 

punktu zgłoszeń transportowych i informacji o szczepieniach. 

10.Dokonuje się zmiany w planie dochodów w zakresie otrzymanych środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na realizację programu „Wspieraj Seniora” na rok 2021r.  

w związku ze z wejściem w życie rozporządzenia Ministra Finansów, Funduszy i Polityki 

Regionalnej z dnia 26 lipca 2021r. w sprawie zmiany rozporządzenia w sprawie szczegółowej 

klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze 

źródeł zagranicznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 1382). Kwota 26.475,00 zł z §2700 przeniesiona 

została do §2180. 

11. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90015 w §0950 o kwotę 1.790,00 zł 

w związku z otrzymaniem odszkodowania za szkody w oświetleniu ulicznym na ul. Plażowej 

w Więcborku. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210  

z przeznaczeniem na zakup materiałów do likwidacji szkody. 

12. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90095 §2460 w związku  

z podpisaniem w dniu 10.09.2021 r. z WFOŚiGW w Toruniu umowy nr DB 21069/OZ-az na 

realizację zadania polegającego na unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Więcbork. Transza dofinansowania na ten rok wynosi 120.000,00 zł. 

13. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

75023§0970 o kwotę 600,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń  

z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

75085§0970 o kwotę 4.300,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

75601§0350 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej w formie 

karty podatkowej), 

75616§0500 o kwotę 31.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

75618§0410 o kwotę 7.000,00 zł (wpływy z opłaty skarbowej), 

75618§0460 o kwotę 7.700,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

75621§0020 o kwotę 48.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

80101§0610 o kwotę 60,00 zł (wpływy z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

80101§0750 o kwotę 1.600,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

80101§0840 o kwotę 1.700,00 zł (wpływy z tytułu sprzedaży złomu po remoncie  

w pomieszczeniach Szkoły Podstawowej nr 1 w Więcborku), 

80101§0970 o kwotę 10,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

80103§0660 o kwotę 9.000,00 zł i w rozdziale 80104§0660 o kwotę 13.100,00 zł (wpływy  

z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego), 

80113§0830 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

85516§0690 o kwotę 30.000,00 zł (wpływy z tytułu opłat za korzystanie z klubu dziecięcego), 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

14. Wprowadza się nowe zadanie w zakresie wydatków majątkowych pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1127C relacji Zakrzewek - DW nr 189 w zakresie budowy chodnika i robót 

nawierzchniowych w miejscowości Zakrzewek”. Zadanie na być realizowane w formie 
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pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. Wartość pomocy to 50.000,00 zł. 

Jednocześnie rezygnuje się z wykonania zadania pn. „Budowa chodnika we wsi 

Borzyszkowo”. 

15 W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

w §4170 zwiększa się plan o kwotę 13.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie 

wykonania przeglądów rocznych oraz przeglądów 5-letnich 81 dróg wewnętrznych, 4 mostów 

oraz 6 wiaduktów, w §4210 zwiększa się plan o kwotę 90.293,40 zł, z czego 67.000,00 zł 

przeznacza się na zakup paliwa, materiału drogowego (w tym do akcji zimowej), części do 

utrzymania sprawności pojazdów. 

Pozostała kwota 23.293,40 zł stanowi środki funduszy sołeckich zgodnie z podjętymi 

uchwałami zebrań wiejskich (szczegóły w pkt 29 uzasadnienia), w §4300 zwiększa się plan  

o kwotę 26.150,00 zł, z czego 20.000,00 zł przeznacza się na zakup usług wałowania dróg  

i załadunku materiałów drogowych. Z pozostałej kwoty 6.150,00 zł sfinansowana będzie 

dokumentacja techniczna do zadania pn.: „ Przebudowa przejścia dla pieszych na ul. Al. 600-

lecia w Więcborku (droga gminna nr 0207020)”, w §6050 wprowadza się nowe zadanie 

inwestycyjne pn.: „Budowa drogi gminnej lokalnej L65 Sypniewo Wybudowanie na odcinku 

1000 mb”. W br. zadanie polegać ma wykonaniu dokumentacji technicznej. Wartość zadania 

to 32.500,00 zł. W następnych latach realizowane będą prace drogowe. 

16. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 71012 §4300 

a rozdziałem 71004 §4300 o kwotę 24.000,00 zł celem wykonania miejscowych planów 

zagospodarowania m.in. dla ul. Gdańskiej, ul. Sportowej i ul. Krajeńskiej w Więcborku. 

17. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75412 pomiędzy §4430 

a §4210 o kwotę 10.800,00 zł z przeznaczeniem na zakup opon do samochodu Jelcz i MAN  

w OSP  

18. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 §8110 o kwotę 63.333,00 zł 

w związku z powstałymi oszczędnościami w wydatkach na obsługę długu wynikającymi  

z utrzymujących się niskich stóp procentowych. Powstałe oszczędności pozwolą sfinansować 

zwiększenia planu wydatków budżetowych ujętych w niniejszej uchwale. 

19. Rozwiązuje się rezerwę ogólną o łączną kwotę 140.000,00 zł celem sfinansowania zadań 

opisanych w pkt 15 niniejszego uzasadnienia. 

20. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Zakup zestawu 3 

kotłów warzelnych przechylnych parowych do Przedszkola Gminnego w Więcborku”  

o kwotę 2.000,00 zł w związku ze wzrostem cen stali. 

21. Zmniejsza się plan finansowy w zakresie wydatków inwestycyjnych w rozdziale 80104 

§6050 rezygnując z wykonania w br. zadania pn.: „Budowa klatki schodowej w Filii 

Przedszkola Gminnego w Sypniewie” w związku z koniecznością aktualizacji dokumentacji 

projektowej. Wartość zmniejszenia 70.000,00 zł. 

22. W rozdziale 75085, 85516 oraz dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 20 i 21 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych  

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem i planowanymi inwestycjami oraz 

oszczędnościami jakie pojawiły się w związku z utrzymującą się sytuacją epidemiologiczną  

w kraju (czasowe zamknięcie placówek w I połowie roku). Powstałe oszczędności stanowić 

będą źródło finansowania zadań wprowadzonych do realizacji niniejszą uchwałą oraz korekty 

dochodów. 

23. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203, w części 

dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku i Klubu Samopomocy 

„Domek” w Więcborku, w związku z potrzebą zakupu artykułów spożywczych, badań 

lekarskich, usług transportowych i gastronomicznych oraz sfinansowaniem wynagrodzeń. 

Całość zmian przełoży się na lepsze wykorzystanie środków i na realizację zadań. 
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24. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 85504 §4010 

a rozdziałem 85219 §4210 o kwotę 25.000,00 zł celem zabezpieczenia środków na zakup 

opału, paliwa do samochodu służbowego, wyposażenia, licencji programowych, akcesoriów  

i sprzętu komputerowego. Ponadto, dokonuje się zmian w rozdziale 85219 pomiędzy §4170, 

§4280 a §4210 o kwotę 3.000,00 zł dla zabezpieczenia środków na zakup pralki i suszarki 

niezbędnych do pracy opiekunkom, pracownikom socjalnym na rzecz klientów. 

25. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85228 pomiędzy §4170 

a §4210 o kwotę 3.000,00 zł w związku z analizą potrzeb związanych z organizowaniem  

i świadczeniem specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi. 

26. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 90003 §4300  

i 90019 §4210 a rozdziałem 90019 §4300 o łączną kwotę 4.500,00 zł z przeznaczeniem 

sfinansowania wprowadzenia elektronicznej ewidencji wywozów ścieków komunalnych. 

27. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i dostawa elementów iluminacji 

świątecznych na terenie miasta Więcborka”. Wartość zadania 63.000,00 zł. 

28. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 92695 pomiędzy §4170 

a §4260 o kwotę 1.500,00 zł z przeznaczeniem na zakup energii elektrycznej w obiektach 

sportowych Gminy Więcbork. Dodatkowo na ten cel zwiększa się plan o 5.000,00 zł. 

29. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

w Sołectwie Borzyszkowo na mocy uchwały nr 1/2021 zebrania wiejskiego z dnia 10.09.2021 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 60014 §6300 (-5.000,00 zł) i 92695 §4210 

(-3.000,00 zł – doposażenie placu zabaw). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają 

zostać przeznaczone w łącznej wysokości 8.000,00 zł na zakup materiałów do bieżącego 

utrzymania dróg w sołectwie, w Sołectwie Czarmuń na mocy uchwały nr 1/09.2021 zebrania 

wiejskiego z dnia 22.09.2021r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 w §4300 

(-600,00 zł) i w §4210 (-622,78 zł) w związku z rezygnacją z organizacji obchodów Dnia 

Dziecka i wyjazdu integracyjnego na spektakl kabaretowy. Niewykorzystane środki zgodnie  

z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 1.222,78 zł na zakup materiałów do 

remontu świetlicy, w Sołectwie Dalkowo na mocy uchwały nr 1/2021 zebrania wiejskiego  

z dnia 19.08.2021 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92695 §4210 (-6.000,00 zł – 

zakup elementów siłowni napowietrznej). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają 

zostać przeznaczone w wysokości 6.000,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania 

dróg w sołectwie, w Sołectwie Górowatki na mocy uchwały nr 2/2021 zebrania wiejskiego  

z dnia 23.09.2021r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 90004 §4210 (-567,38 zł). 

Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w wysokości 567,38 zł 

na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie, w Sołectwie Jastrzębiec na 

mocy uchwały nr 1/2021 zebrania wiejskiego z dnia 24.09.2021r. dokonuje się zmniejszenia 

planu w rozdziałach: 92195 §4210 (-1.000,00 zł – organizacja spotkania wigilijnego dla 

mieszkańców). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone  

w wysokości 1.000,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie,  

w Sołectwie Suchorączek na mocy uchwały nr 1/2021 zebrania wiejskiego z dnia 13.09.2021 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 90004 §4210 (-900,00 zł). Jednocześnie 

zrezygnowano z organizacji obchodów Dnia Kobiet i organizacji spotkania wigilijnego dla 

mieszkańców. Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone  

w kwocie 900,00 zł na organizację spotkania integracyjnego „Łączymy pokolenia”,  

w Sołectwie Sypniewo na mocy uchwały nr 2/2021 zebrania wiejskiego z dnia 06.09.2021r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4210 (-2.500,00 zł – organizacja 

festynu „Parafiada”). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone  

w kwocie 2.500,00 zł na dokończenie przebudowy ogrodzenia przy placu zabaw  

w Sypniewie, w Sołectwie Witunia na mocy uchwały nr 3/2021 zebrania wiejskiego z dnia 
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08.09.2021r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4210 (-5.000,00 zł – 

organizacja Turnieju Sołectw). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać 

przeznaczone w kwocie 5.000,00 zł na zakup materiałów do wykonania ogrodzenia małego 

boiska w sołectwie, w Sołectwie Wymysłowo na mocy uchwały nr 2/2021 zebrania 

wiejskiego z dnia 15.09.2021r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92195 §4300 (-

1.300,00 zł) i 92195 §4210 (-2.500,00 zł) z powodu, iż w związku z epidemią COVID-19 

część zaplanowanych imprez nie odbyła się. Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają 

zostać przeznaczone w kwocie 3.800,00 zł na zakup wykaszarki oraz dodatkowego 

wyposażenia do świetlicy, w Sołectwie Zakrzewek na mocy uchwały nr 2/2021 zebrania 

wiejskiego z dnia 02.09.2021r.dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 60016 §4210  

(-1.000,00 zł). Środki te przeznacza się jako pomoc finansową dla Powiatu Sępoleńskiego  

w związku z planowaną jeszcze w br. inwestycją drogowo-chodnikową w Zakrzewku w ciągu 

drogi powiatowej, w Sołectwie Zgniłka na mocy uchwały nr 1/2021 zebrania wiejskiego  

z dnia 27.09.2021 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale: 92695 §4210 (-5.000,00 zł 

– doposażenie placu zabaw) i 92195 §4210 (-2.726,02 zł – organizacja spotkania 

intergracyjnego). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone  

w kwocie 7.726,02 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radna Natasza Ksobiak, zwracając się do obecnej na posiedzeniu Dyrektor BOOS zapytała, 

z czego wynika zwrot nienależycie pobranych stypendiów. Prosiła również o przedstawienie, 

o ile to możliwe oferty iluminacji świątecznych, o których mowa, w zmianach planu 

finansowego.  

Dyrektor BOOS wywołana do odpowiedzi wyjaśniła, że mowa tu o stypendiach 

edukacyjnych o charakterze socjalnym. Pojawiły się trzy przypadki, w których beneficjenci 

okazali się sfałszowanymi dokumentami. Prowadzone było w tych sprawach postępowanie 

karne, w efekcie czego Sąd Rejonowy w Tucholi orzekła obowiązek naprawienia szkody.  

W dwóch przypadkach rodzice już wywiązali się z wyroku. W momencie ubiegania się  

o kolejne stypendium poprosili o potracenie kwoty nienależnie pobranej.  

Zastępca Burmistrza Więcborka przedstawił foldery reklamowe przedstawiające 

wizualizację iluminacji, których zakup planowany jest przez Gminę Więcbork. 

Radny Stanisław Piłka zapytał, czy kwota 25.000,00 zł na chodnik w Zakrzewku, to 

sfinansowanie już ostatniego etapu tego zadania, czy jeszcze pozostanie coś w tym zakresie 

do wykonania w tym sołectwie. 

Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że ta inwestycja ciągnie się już dosyć długo, ale 

jeżeli chodzi o nawierzchnie chodnikowe byłoby to już zakończenie tematu, łącznie  

z wylaniem nakładki bitumicznej. Natomiast jeżeli chodzi o odcinek od wioski do drogi 189, 

to tam jeszcze pewnie trzeba będzie zaangażować jakieś środki, ale ten temat należy 

skonsultować z władzami Powiatu Sępoleńskiego. 

Radna Beata Lida pytała o wartość zadania budowy chodnika w Borzyszkowie,  

z wykonania którego zrezygnowano. 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że była to również kwota 25.000,00 zł. Mówił, że  

w tym przypadku źle ujęto nazwę zadnia tj. jako budowę chodnika w Borzyszkowie,  
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a generalnie chodziło o zadania chodnikowe wykonywane na drogach powiatowych. Cały 

czas jednak chodziło o wykonanie chodnika w Zakrzewku. 

Radna Lida kontynuując wypowiedź odniosła się też do zakupu iluminacji świątecznych 

stwierdzając, że osobiście jest przeciwna temu zakupowi, gdyż są to spore środki  

w kontekście zapowiedzi wzrostu cen praktycznie wszystkiego. Uważała, że odbiór społeczny 

tego działania może być negatywny, chociażby z uwagi na wzrost cen ogólnie w tym energii. 

Może, jej zdaniem, paść ze strony mieszkańców pytanie, za czyje to jest pieniądze?  

Oczywiście za pieniądze podatnika. Dlatego też będzie głosowała przeciw, bo na dziś ten 

wydatek jest dla niej zbyteczny i radziła mocno się zastanowić nad realizacja takiego zakupu. 

Przewodnicząca RM nawiązała do kwoty 24.000,00 zł w planie zmian odnoszącej się do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania. Przypomniała, że Plan sporządzany był 

dwa lata temu, właściciel nieruchomości zapytany o chęć dokonania zmian, powiedziała, że 

takiej zmiany nie chce. Plan kosztował Gminę ogromne środki i w tej chwili znów Gmina 

wydatkuje pieniądze, bo ww. zainteresowany, jednak zmienił zdanie, bo chce nieruchomość 

sprzedać. Zadała pytanie, czy w związku z ta sytuacją zainteresowany mógłby ponieść jakąś 

cześć kosztów związanych z tym Planem? Rozumie, że Gmina musi ponosić koszty związane 

z Planem Zagospodarowania Przestrzennego, ale na takie „widzimisię” Gmina może co 

chwile robić zmiany. Drugie pytanie radnej dotyczyło klatki schodowej w  Przedszkolu,  

w Sypniewie. Pytała z czego wynika to opóźnienie, i czy osoba która nie dopilnowała tego 

obowiązku poniosła jakiekolwiek konsekwencje? Na końcu pozwoliła sobie nie zgodzić się  

z opinią radnej Lidy, co do zasadności zakupu ozdób świątecznych, przypominając radnej, że 

na poprzedniej sesji mówiła coś zupełnie innego tj., że trzeba robić coś, żeby Więcbork 

piękniał, żeby nie opisywali nas negatywnie w prasie i forach internetowych. W jej ocenie 

Gmina nie może skupić się jedynie na przyziemnych sprawach związanych z budową 

kanalizacji, wodociągów i dróg, bo „nie samym chlebem człowiek żyje”.  

Zastępca Burmistrza Więcborka odnosząc się do powyższego mówił, że Gmina nie może 

zamknąć nikomu możliwości inwestowania, czy też rozwijania się. Poza tym, ktoś może 

powiedzieć, że z gruntów rolnych gmina ma mniejszy podatek niż z gruntów pod 

mieszkalnictwo i działalność gospodarczą. Teren o którym mowa, jest terenem wymagającym 

zagospodarowania, bo w tej chwili nie wygląda zbyt ciekawie. Rozumie argumenty radnej, 

ale często zdarza się, że ktoś po dwóch, trzech, czy pięciu latach zmienia wizję i wcześniej 

podjęte decyzje, a Gmina nie może blokować czy też zamykać możliwości rozwoju, w tym 

przypadku również rozwoju gminy Więcbork, bo w planie mają tam pojawić się mieszkania, 

lokale na działalność gospodarczą, a dodatkowo zostanie zagospodarowany teren wokół.  

W przypadku klatki schodowej w Przedszkolu, Gmina przyznała środki na wykonanie 

projektu, Dyrekcja Przedszkola Gminnego zleciła realizację i w jej gestii było pilnowanie, 

aby zadanie zostało sfinalizowane. Dokumentacja nie została wykonana, Gmina nie jest  

w stanie nikogo pociągnąć do odpowiedzialności, bo dyrekcja Przedszkola się zmieniła.  

 

Czy za projekt wykonawca otrzymał zapłatę – pytała Przewodnicząca RM. 

Tak. Walczymy z projektantem od kilku miesięcy, żeby ta dokumentacja do nas trafiła i jest 

to może kwestia tygodnia, kiedy dokument trafi do Gminy – odpowiedział Zastępca 

Burmistrza Więcborka.   

Radna Brygida Migawa chciała wiedzieć, czy to oznacza, że projekt w ogóle nie został 

wykonany? 
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Projekt został wykonany ale brakowało kilku uzgodnień, które są niezbędne żeby dokument 

złożyć w nadzorze Budowlanym i otrzymać stosowne pozwolenie   – odpowiedział Zastępca 

Burmistrza Więcborka. W dalszej części wypowiedzi Burmistrz skomentował opinie 

radnych co do zakupu iluminacji świątecznych mówiąc, że każda decyzja inwestycyjna, czy 

zakup, który nie jest wprost kierowany na poprawę życia mieszkańców typu droga, chodnik, 

będzie zawsze zakwestionowany. Przypomniał w tym miejscu głosy, jakie pojawiły się  

w trakcie budowy mola przy Promenadzie. Niezależnie jednak od tego, należy zrobić coś, 

żeby odbiór wizerunkowy miasta, był właściwy. W ubiegłym roku pojawiło się mnóstwo 

negatywnych komentarzy, co do wystroju choinki na więcborskim Rynku i pytanie na co 

wydawane są pieniądze. Gmina Inwestuje w różne instalacje np. na plaży miejskiej, czy  

w postaci „Witaczy” zainstalowanych na granicach miasta i gminy. Pewne rzeczy oczywiście 

należy wyważyć i zachować odpowiednie proporcje, pomiędzy inwestowaniem w rzeczy 

praktyczne – poprawiające jakość życia mieszkańców i rzeczy zaspokajające ich poczucie 

estetyki. 

Radny Jan Antczak poparł Burmistrza mówiąc, że należy dokonać tego zakupu. Uznał, że 

Więcbork, jako stolica gminy powinna mieć reprezentacyjny wygląd. 

Radna Natasza Ksobiak  była zdania, że nigdy nie zadowoli się jedną decyzją wszystkich 

mieszkańców i zawsze pojawią się głosy negatywne. Niemniej uważała, że taki zakup jest 

potrzebny tym bardziej, że mówimy tu o magicznym czasie Świąt, w którym każdy 

mieszkaniec z przyjemnością w trakcie spaceru pojawi się na Więcborskim Rynku. Pojawia 

się tez jak co roku porównania z innymi samorządami, więc to kolejny argument za tym, aby 

wygląd głównej części miasta był reprezentacyjny. Każdy oczywiście może mieć swoje 

odmienne zdanie na ten temat, jej jest takie jak przedstawiła. Natomiast zwracając się do 

Dyrektor BOOS prosiła o przedstawienie pokrótce, na co wpłyną zaproponowane zmiany  

w planie finansowym oświaty gminnej. 

Dyrektor BOOS mówiła, że zmiany dotyczą korekt tych wartości, które planując budżet na 

dany rok należy przyjąć tj. przewidując, że każdy kto nabył uprawnienia do przejścia na 

emeryturę może z tego przywileju skorzystać, a jeżeli tak to wiąże się to z wypłatą nagród 

jubileuszowych. Korekta dotyczy też zaplanowanych, a nie wykorzystanych środków na 

zajęcia rewalidacyjne, oraz środków niewykorzystanych na ewentualne urlopy nauczycieli dla 

poratowania zdrowia.  

Przewodnicząca RM powróciła do tematu sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania.  Podkreśliła, że nie neguje potrzeby rozwoju Więcborka. Zadała jednak 

pytanie, czy jest możliwość, aby w sporządzeniu planu częściowo partycypował 

wnioskodawca zmiany. Odrębną w tym przypadku jest kwestia wizerunkowa tj. 

zagospodarowania przedmiotowego terenu. Niewłaściwe jest jednak to, aby w przeciągu 

dwóch lat od sporządzenia Planu, ponownie przystępować do jego zmiany „bo ktoś zmienił 

zdanie”. 

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że przekaże sugestię radnej.  

Radny Henryk Szwochert stwierdził, że obojętnie jaką decyzję radni podejmą w kwestii 

zakupu iluminacji i tak będą skrytykowani. Niemniej zawsze lepiej być krytykowanym „za 

coś”, co się zrobiło niż „za coś”, czego się nie zrobiło. Jeżeli będzie, to coś ładnego, to ta 

krytyka nie będzie taka mocna. 

Radna Dorota Wnuk powiedziała, że decyzja nie jest łatwa, ale osobiście jest również za 

tym, żeby iluminacje świąteczne zakupić. 
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Przewodnicząca Komisji przy okazji dyskusji w temacie budżetu i spraw 

okołobudżetowych, wyraziła obawy, co do terminu ogłoszenia przetargu i ewentualnego 

czasu wykonania zadania, dotyczącego sali kinowo-widowiskowej Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku. Zakres prac budowlanych przewidywanych w ramach zadania 

jest spory, a nigdy nie wiadomo czy się nie zwiększy w trakcie jego realizacji. Do końca roku 

pozostało niewiele czasu i to stanowi duże zagrożenie. Radna chciała tez wiedzieć, czy zakup 

pralki dla opiekunek socjalnych, oznacza, że pracownice MGOPS piorą i suszą rzeczy 

podopiecznych? 

Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdził, że trudno mu wypowiadać się w tym temacie, 

ale znając Dyrektora MGOPS, na pewno nie ująłby w swoim budżecie zakupu, który nie jest 

zasadny. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że wykonała telefon do Dyrektora MKOK w Więcborku 

odnośnie powyższego zakupu i uzyskała odpowiedź, że są środowiska, w których podopieczni 

nie mają pralek i opiekunki często zabierają ich rzeczy do domu, żeby im je wyprać. Dyrektor 

wyszedł z inicjatywą, aby dokonać takiego zakupu i sprzęt umieścić w MGOPS. 

Radna Ksobiak dopytywała, czy iluminacje mają zostać zakupione, czy wypożyczone, bo  

z tego, co wie niektóre z samorządów wypożyczają oświetlenie świąteczne. 

Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśnił, że takie oferty również przesyłane były do 

Gminy Więcbork np. przez Enea Oświetlenie. Taką opcję również rozważano, ale koszt 

takiego wypożyczenia, to kwota ponad 20.000,00 zł, a zakup 80.000,00 zł. Natomiast oferta, 

którą przedstawił radnym, pochodzi od Firmy, której ozdoby już Gmina kupowała i kwota 

wydaje się rozsądna w kontekście tej dotyczącej ww. wypożyczenia.  

Radna mówiła, że zapytała dlatego, że wie, iż niektóre samorządy wypożyczają i te koszty 

oscylują w granicach 20.000,00 zł – 40.000,00 zł. Dlatego też, zaproponowana kwota zakupu 

oraz to, co w ramach niego miałoby trafić do Gminy wydaje się w tym zakresie rozsądnym 

rozstrzygnięciem. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Za pozytywny zaopiniowaniem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Projekt uchwały jest wypadkowa zmian dokonanych w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2021. Konkretnie chodzi o udzielenie pomocy Finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego na  

wykonanie zadania polegającego na przebudowie drogi powiatowej relacji Zakrzewek  

w kierunku drogi wojewódzkiej nr 189 w miejscowości Zakrzewek. Zakres prac 

obejmowałby wykonanie ostatniego etapu chodnika wraz z wykonaniem robót 

nawierzchniowych, co przełoży się na zwiększenie bezpieczeństwa i przejezdności na tym 

odcinku drogi i w całej miejscowości. 

 

Uwag nie wniesiono 
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Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 1 radny 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w Gminie Więcbork na rok szkolny 2021/2022, przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej Gminy Więcbork p. Danuta Zawidzka. 

 

Na mocy ww. uchwały Gmina Więcbork zwraca koszty przewozu dziecka z orzeczeniem  

o potrzebie kształcenia specjalnego oraz dziecka z niepełnosprawnością do szkoły 

podstawowej. Aby dokonać zwrotu konieczne jest ustalenie średniej jednostki ceny paliwa. 

Zgodnie z przedłożonym radnym projektem, w trybie reakcji na pismo Nadzoru Prawnego 

Wojewody treść uchwały zostaje rozszerzona o uznanie aktu za akt prawa miejscowego i jako 

taki, poddany zostaje publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. W projekcie znalazł się również zapis o uchyleniu uchwały podjętej  

w przedmiotowej sprawie na sesji w dniu 30.09.2021r.   Przedłożony projekt uchwały zawiera 

również zaktualizowane propozycje cen paliw na dzień 20 października 2021r., a podstawą do 

ich ustalenia były ceny obowiązujące na  dwóch miejscowych stacjach. 

Ustala się średnią cenę jednostki paliwa w Gminie Więcbork, w roku szkolnym 2021/2022 

w wysokości: 

1) 5,99 zł za litr – w przypadku oleju napędowego; 

2) 6,02 zł za litr – w przypadku benzyny; 

3) 3,12 zł za litr – w przypadku autogazu. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

W kolejnych punktach porządku obrad Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski przedstawił zmiany  

w uchwałach dotyczących gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy 

Więcbork  

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Więcbork. 

 

W projekcie uchwały wprowadza się trzy zasadnicze zmiany: 

 w zakresie gospodarki ściekowej, 

 w zakresie gospodarki osadami z przydomowych oczyszczalni ścieków, 

 w zakresie zasad gospodarki odpadami komunalnymi. 

 

 W §11 pkt 2 – chodzi o zmianę częstotliwość odbioru odpadów komunalnych z obiektów 

zamieszkałych. Zmiana dotyczy obiektów jednorodzinnych na terenach wiejskich. Do tej 

pory z mocy ustawy odbiór odpadów z terenów wiejskich w miesiącach letnich  od  
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1 kwietnia do 30 października musiał odbywać się minimum, co dwa tygodnie, teraz  

z uwagi na zmianę ustawy o utrzymaniu czystości w gminach, dopuszcza się odbiór 

rzadszy i w związku z tym Gmina Więcbork chce wprowadzić zmianę i wprowadzić 

wywóz odpadów komunalnych zmieszanych raz w miesiącu. 

 Ponadto wprowadzono zmianę odnośnie zabudowy wielorodzinnej. Do tej pory obiekty 

wielorodzinne były zdefiniowane, jako obiekty powyżej siedmiu lokali, a obiekty 3-6 

lokali traktowane były jako obiekty jednorodzinne. Teraz zgodnie z ustawą prawo 

budowlane obiekt wielorodzinny, to obiekt powyżej dwóch lokali. Takich lokali na terenie 

gminy Więcbork jest około 90 – ciu, wiec żeby nie odbierać z nich odpadów co tydzień, 

wprowadzono zapis o odbiorze co dwa tygodnie osobnym harmonogramem. Pozostałe 

odbiory są bez zmian.  

 Kolejna zmian dotyczy terminów odbioru odpadów zmieszanych oraz selektywnie 

zmieszanych w obiektach niezamieszkałych. Dokonano analizy takich obiektów, obiekty 

te posiadają stosowne umowy na odbiór odpadów z Zakładem Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku. Okazuje się, że gros przedsiębiorców ma zawarte umowy, a nie ma zleceń 

na wywóz. Odpady, które są odbierane z obiektów niezamieszkałych mają swoje 

odzwierciedlenie w tzw. poziomach recyklingu, stąd prośba aby odpady zmieszane oraz 

tworzywa sztuczne selektywne zbierane szkło, metal i papier odbierane były w sposób 

systematyczny, gwarantujący zachowanie czystości i porządku na nieruchomości, nie 

rzadziej niż raz na kwartał. 

 Odbiór ścieków i osadów z przydomowych oczyszczalni – na przełomie I półrocza 2021r. 

w Gminie Więcbork przeprowadzona była kontrola NIK dotycząca gospodarki ściekowej. 

Pokłosiem tej kontroli jest zapis aby zmienić Regulamin  i wprowadzić minimalne 

odbiory ścieków. Zatem wprowadza się zapis, że częstotliwość wywozów nieczystości 

ciekłych powinna być obliczana, jako iloczyn średniego rocznego zużycia wody, 

pojemnika zbiornika bezodpływowego i odbywać się nie rzadziej niż raz na kwartał.  

W przypadku osadów z przydomowych oczyszczalni ścieków zapis zmieniany brzmi: 

„Właściciele przydomowych oczyszczalni ścieków zobowiązani są do ich eksploatacji  

w sposób opisany w instrukcji takiej oczyszczali oraz do pozbywania się w trakcie 

eksploatacji osadów z uwzględnieniem częstotliwości określonej w instrukcji eksploatacji, 

jednak nie rzadziej niż raz do roku”. 

 

Wprowadzone zmiany będą dla Referatu Rolnictwa /…/ narzędziem do przeprowadzania 

obowiązkowych kontroli gospodarki odpadami komunalnymi i egzekwowania od 

mieszkańców przestrzegania przepisów w tym zakresie. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Sępólnie Krajeńskim. 
 

b) w sprawie szczegółowego świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

W projekcie tej uchwały następuje uszczegółowienie Regulaminu przyjętego powyżej. 

Uchwała reguluje zasady odbioru odpadów komunalnych w zamian za uiszczaną przez 

mieszkańców opłatę.     
 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
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Radny Mateusz Łański zapytał, czy jest możliwe zwiększenie częstotliwości wywozu śmieci 

segregowanych, bo on osobiście ma problem z przechowywaniem worków z odpadami 

segregowanymi. Natomiast pojemnik z odpadami zmieszanymi 120- litrowy trudno jest mu 

zapełnić do połowy przez miesiąc. Chyba, że jest możliwość, aby śmieciarka przy okazji 

odbioru odpadów z wielorodzinnych, odbierała również odpady segregowane z posesji 

jednorodzinnych. Na ten problem zwracali uwagę mieszkańcy na zebraniach wiejskich. 

Kierownik Referatu UM powiedział, że rzeczywiście na zebraniach wiejskich monitowano 

również w tej sprawie tj. wymaga się segregacji w wyniku czego tych odpadów jest więcej,  

a odbiór ogranicza się do jednego na miesiąc. Z kolei odpady zmieszane odbierane są po 

zapełnieniu zaledwie pół pojemnika. Dlatego też wprowadzony zostaje zapis o wywozie raz  

w miesiącu, ale nie zwiększa się jednocześnie częstotliwości wywozu odpadów 

segregowanych, a przyczyna jest oczywista większa częstotliwość, to wyższe koszty. Poza 

tym patrząc przez pryzmat kwestii sanitarnych, w składowanych odpadach segregowanych 

nic się nie dzieje jeżeli nawet poleżą dwa tygodnie dłużej. Nie mówi oczywiści, że nie jest to 

kwestia do rozważenia, ale wolałby, aby rozstrzygnięcie jej pozostawić do przyszłego roku, 

po weryfikacji systemu, jaki proponuje się w obecnych zapisach uchwał.  

Zastępca Burmistrza Więcborka dodał, że oczywiście problem dotyczący ilości odpadów 

segregowanych jest znany, ale zwiększenie częstotliwości wiązać się będzie z wzrostem 

opłaty. Zatem albo mieszkańcy znajdą sami rozwiązanie na składowanie worków z odpadami 

segregowanymi, albo zwiększy się częstotliwość wywozów, a to pociągnie za sobą wzrost 

ceny.  Sam składuje worki w garażu, żeby uniknąć ich niszczenia przez zwierzęta. Natomiast, 

co do wywozu odpadów zmieszanych, to nic nie można zrobić, bo ustawa w tym zakresie 

blokuje pole manewru i dopóki się nie zmieni Gmina musi działać w oparciu o jej zapisy.  

Kierownik Referatu UM wskazał, że jeżeli rzeczywiście w danym miesiącu tych odpadów 

segregowanych jest więcej plastiki, puszki itp., to rzeczywiście istnieje możliwość 

indywidualnego przewiezienia ich na PSZOK w Dalkowie, w ramach uiszczanej opłaty 

śmieciowej. Metoda ograniczenia ilości odpadów segregowanych jest też odpowiednie 

zmniejszanie ich gabarytów, poprzez np. odkręcenie butelki i jej zgniecenie. Kierownik 

poinformował również, że jest już przygotowany projekt ustawy, który od lipca 2022r. 

zakłada wprowadzenie zwrotnych butelek plastikowych i szklanych, co z kolei przełoży się na 

mniejszą ilość odpadów plastikowych i szkła.  

Przewodnicząca RM mówiła, że była świadkiem jednego z odbiorów odpadów, podczas 

którego pracownicy ZGK opróżniali pojemniki z popiołem. Na jednej z posesji oprócz 

wysypywanego popiołu wyraźnie słychać było sypiące się do śmieciarki szkło. Pracownicy 

odbierający odpady na to nie zareagowali. Rozmawiała o tej sytuacji z Panem Fifielskim  

i wskazywała na to, że oprócz cyklicznej edukacji mieszkańców w zakresie właściwej 

segregacji odpadów, należy również uczulić pracowników ZGK, iż w przypadku takiej 

sytuacji, jak opisana powyżej, powinni sporządzić odpowiednią dokumentację fotograficzną  

i spisać stosowny protokół. Dobrze byłoby, aby na miejscu pojawił się pracownik Gminy 

czyt. Kierownik Referatu UM i skontrolował sposób segregacji. 

Kierownik Referatu UM wskazał, że trzy lata temu w specyfikacji przetargowej 

wprowadzony został zapis, że śmieciarki mają być wyposażone w cztery kamery, które mają 

stanowić element kontrolny, dokumentacyjny oraz stanowiący podstawę do interwencji. Jeżeli 

chodzi o kontrolę pracowników odbierających odpady, to również przewidują to zapisy 

przetargowe tj. w przypadku stwierdzenia nieprawidłowości mają oni obowiązek 

sporządzenia dokumentacji fotograficznej i protokołu, który trafia do odpowiedniej komórki 

UM w Więcborku. Na tej podstawie pracownik Gminy ustala dane, wzywa właściciela danej 
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posesji i wyciąga konsekwencje w postaci zastosowania podwyższonej opłaty za niewłaściwy 

sposób segregacji odpadów komunalnych. Ważnym elementem są również kontrole 

bezpośrednie tzn. pojawienie się pracownika Gminy w danym rejonie w dniu zbiórki  

i sprawdzenie jakości sortowania odpadów przez mieszkańców. Ostatnio taka kontrola miała 

miejsce na ul. Kościuszki w Więcborku, a jej rezultaty to osiem upomnień odnośnie słabej 

segregacji i dwa wszczęte postępowania z powodu braku jakiejkolwiek segregacji. Kierownik 

wspomniał również o przeprowadzonej w raz z pracownikami UM w Więcborku 

bezpośredniej akcji informacyjnej dotyczącej właściwej segregacji odpadów przy budynkach 

wielorodzinnych - wielolokalowych, powyżej siedmiu lokali. W tym zakresie również jest 

stosowna dokumentacja w razie nieprawidłowości do zarządców przesłane zostaną 

odpowiednie upomnienia i kary, a w tym przypadku mowa jest o karze solidarnej, co oznacza, 

że podwyższoną opłatę zapłacą wszyscy mieszkańcy niezależnie od tego, który z nich nie 

dopełnia obowiązku. Jest kilka Wspólnot, gdzie stwierdzono brak segregacji. Poziom 

segregacji należy bezwzględnie poprawić, choć nie jest źle, ale też nie jest dobrze. 

Wprowadzone zapisy mają ułatwić prace Referatowi /…/ Ochrony Środowiska/…/, aby 

umożliwić właściwą kontrolę w omawianym zakresie. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusje i przystąpiono do zaopiniowania przedstawionych 

projektów uchwały. 

Ad. a) 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Ad. b) 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Przewodnicząca Komisji ogłosiła pięciominutową przerwę w posiedzeniu. 

 

Po przerwie wznowiono posiedzenie.  

 

Przewodnicząca Komisji przywitała Koordynatora Sportu Gminnego p. Piotra Kriese  

i rozpoczęła II część posiedzenia Komisji Połączonych RM w Więcborku. 

 

Koordynator Sportu Gminnego wskazał, że jeżeli chodzi o działania dotyczące sportu 

gminnego w roku 2020/21, to praktycznie tych dzban nie było. Żadne zawody sportowe  

w tym czasie się nie odbywały przede wszystkim ze względu na stan epidemiczny. Ostatnie 

zwody, które się odbyły, były w marcu 2020r. natomiast od rozpoczęcia bieżącego roku 

szkolnego tj. od września 2021r. uczniowie szkół gminnych biorą już udział  w zawodach 

sportowych zgodnie z kalendarzem wojewódzkim igrzysk dzieci i młodzieży. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radna Dorota Wnuk stwierdziła, że skoro w przedmiotowym czasie nie odbywały się żadne 

wydarzenia sportowe, dyskusja powinna być bardziej ogólna. W tym kontekście pytała 
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Koordynatora, czy uważa, że w sporcie gminnym dotyczącym dzieci i młodzieży jest 

wszystko dobrze, czy też uważa, iż potrzebne są w tej materii jakieś zmiany, czy też ma 

pomysły na nowe rozwiązania. 

 

Koordynator Sportu Gminnego powiedział, że sport szkolny działa w oparciu o kalendarz 

imprez sportowych przygotowywany przez Wojewódzki  Szkolny Związek Sportowy.  

W kalendarzu tym są uwzględnione zwody sportowe dla młodzieży i dzieci w różnych 

grupach wiekowych. Oczywiście nie we wszystkich tych konkurencjach uczniowie szkół 

Gminy Więcbork biorą udział. Biorą oni udział we wszystkich grach zespołowych i docierają 

maksymalnie do ćwierćfinałów, ewentualnie półfinału wojewódzkiego. Wyżej w grę wchodzą 

zawodnicy szkół sportowych. Jeżeli chodzi o lekkoatletykę, to również zaznaczamy swój 

udział i tu sukcesy uczniów są dużo większe. W indywidualnych zawodach zdarzają się 

wyjątkowe talenty, które zdobywają medale nawet na szczeblu wojewódzkim. Ponadto 

młodzież uczestniczy w biegach przełajowych i sztafetowych, a z kolei nie uczestniczy  

w takich dyscyplinach jak np. unihokej, pływanie. 

 

Radna Wnuk nawiązując do wypowiedzi przedmówcy zapytała, o wspomniane „talenty” tj., 

z czego wynika ich wyjątkowość, czy z indywidualnych predyspozycji, czy z faktu, że 

dodatkowo gdzieś trenują daną dyscyplinę sportową tzn. w szkołach, czy klubach 

sportowych? 

 

Koordynator Sportu Gminnego wyjaśnił, że jeżeli chodzi o lekkoatletykę, która wiążę się  

z biegami przełajowymi i tymi na stadionie, to takowa sekcja na terenie gminy nie działa. 

Tacy uczniowie zazwyczaj posiadają indywidualne wysokie predyspozycje i uzdolnienia  

w danej dziedzinie oraz ćwiczą i udoskonalają je pod okiem nauczycieli WF w szkołach. 

Piłka nożna to dyscyplina, w które w dużej mierze szkolny sport gminny opiera się 

zawodnikach Klubu Sportowego „GROM” Więcbork.   

 

Radna Wnuk chciała wiedzieć, jak wygląda współpraca koordynatora ze szkołami, klubami 

sportowymi. Czy w zawodach sportowych Birą udział zawodnicy ze wszystkich szkół 

gminnych?, a jeżeli nie to dlaczego? 

 

Nie wszystkie szkoły biorą udział w zawodach, ponieważ nie wszystkie są na tyle liczne, żeby 

mogły wystawić jakąkolwiek reprezentację jeżeli chodzi o piłkę nożną, to jeszcze kilka lat 

temu były takie zawody, że zjawiały się wszystkie szkoły. Ostatnio na zawodach 

wystartowały tylko trzy drużyny. Jeżeli chodzi o inne aspekty, to też nie wszystkie szkoły  

u nas  mają warunki do gier zespołowych typu: koszykówka, siatkówka, dlatego też nie biorą 

udziału w tych zawodach – mówił  Koordynator Sportu Gminnego 

 

Radna Wnuk powiedziała, że o ile rozumie brak udziału wszystkich szkół w zawodach 

dotyczących gier zespołowych, o tyle nie rozumie takiej sytuacji w przypadku lekkoatletyki. 

Wszystkie szkoły mają wychowanie fizyczne i każda powinna wystawić swoją reprezentację, 

chociażby po 1 osobie. 

 

W przypadku lekkoatletyki wszystkie szkoły zjeżdżają przynajmniej na zawody o randze 

gminnej, bo rzeczywiście w każdej szkole ktoś w jakiejś dziedzinie się wyróżnia. W tych 

indywidualnych na pewno tak jest, ale zespołowe np. drużynowe biegi przełajowe, sztafetowe 

biegi przełajowe, to nie wszystkie szkoły maj tylu uczniów, aby wystartować. W większości 

zawodów szkoły z Więcborka zawsze biorą udział, szkoła z Sypniewa w tym roku jeszcze nie 

brała udziału, ale przeważnie bierze, SP Runowo na pewno bierze udział, rzadziej SP 
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Zakrzewek i Pęperzyn, Zakrzewek, zależy od tego, jak zbiorą uczniów – mówił Koordynator 

Sportu Gminnego. 

 

Swego czasu SP w Jastrzębcu miała liczna reprezentację, dlatego też zastanawia się, czy nie 

powinna być jakaś zachęta ze strony Koordynatora, żeby zmobilizować szkołę do udziału  

w zawodach - stwierdziła radna Wnuk. Radna pytała też, czy gdzieś publikowane są 

informacje o wydarzeniach sportowych i osiągnięciach uczniów indywidualnie, czy 

drużynowo np. na stronie Gminy Więcbork, bądź też jest jakaś strona sportowa odnośnie 

Gminnego Sportu Szkolnego. 

 

Koordynator Sportu Gminnego podał, że on takiej strony nie prowadzi. Poza tym nie 

zawsze ma wgląd do takich informacji, bo to są sukcesy szkolne. Dziecko jedzie np. na 

zawody wojewódzkie i reprezentuje szkołę z danej gminy. 

 

Radna Wnuk powiedziała, że przeglądała pod tym kątem informacje i zauważyła, że są 

Gminy, które na swoich stronach mają zakładki dotyczące sportu gminnego, na których 

można zapoznać się z osiągnięciami uczniów. Pytanie, czy nie warto byłoby pomyśleć  

o takich informacjach i poniekąd takiej promocji sportu gminnego również i w Gminie 

Więcbork. 

 

Koordynator Sportu Gminnego uważał, że takie rozwiązanie byłoby na pewno dużą zachętą 

dla dzieci do udziału w imprezach sportowych. 

 

Radna Wnuk zgłosiła to jako sugestię i prośbę, aby o tej formie promocji sportu szkolnego 

pomyśleć. 

 

Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że w Radzie Miejskiej pojawiło się kilku nowych 

radnych, zatem poprosiła Koordynatora Gminnego, aby przedstawił jakie są jego obowiązki 

na piastowanym stanowisku. 

 

Koordynator Sportu Gminnego powiedział, że do jego głównych zadań należy przede 

wszystkim organizowanie zawodów na poziomie gminy Więcbork. oczywiście jeżeli są 

organizowane zawody powiatowe, czy ćwierćfinały wojewódzkie, też służy pomocą, ale te 

zawody głownie organizowane są przez szkołę. Ponadto zajmuje się dalszymi losami uczniów 

i organizacją wyjazdów na dalsze zawody tj.  zwody powiatowe, wojewódzkie itd. 

 

Kto te zawody Panu ustala, czy jest jakiś regulamin zadań Koordynatora? – pytała 

Przewodnicząca Komisji.  
  

Zakres obowiązków ma Dyrektor Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku – 

odpowiedział Koordynator Sportu Gminnego. 

 

Przewodnicząca RM opierając się na swoich doświadczeniach mówiła, że dzieci 

uczestniczyły w zawodach, o których rodzice nic nie wiedzieli. Pytanie, dlaczego rodzice 

takiej informacji nie otrzymują np. przez E-dziennik. Rozumie, że nauczyciele WF wybierają 

dzieci z predyspozycjami do uczestnictwa w zawodach, ale dlaczego rodzice nie mają takiej 

informacji? 

 

Błąd nauczycieli wychowania fizycznego -  Koordynator Sportu Gminnego. 
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A czy mają taką dyspozycję wydaną przez Koordynatora, o przekazaniu takiej informacji 

rodzicom – Przewodnicząca RM.  

 

Nie - Koordynator Sportu Gminnego. 

 

Przewodnicząca RM uważała, że niedopatrzeniem jest brak informacji dla rodzica przy 

funkcjonowaniu takiego narzędzia, jak E- dziennik. Po drugie nie ma też żadnej informacji po 

zawodach, które informowałyby: jakie dzieci osiągnęły wyniki, jakie miejsca zajęły, czy 

zakwalifikowały się do zawodów na wyższym szczeblu. Po trzecie nie ma żadnej promocji 

tego sportu o szerszym zasięgu. Owszem nauczyciele wrzucają jakieś zdjęcia na stronie danej 

szkoły np. z biegów, ale to jest za mało, powinna to być informacja na stronie Gminy. Często 

dzieci wyjeżdżają na zawody szczebla powiatowego i wojewódzkiego, osiągają tam jakieś 

sukcesy, ale nikt o tym nie wie.  

 

Radny Łański uważał, że taka informacja leży w gestii nauczyciela WF. Kiedy on zabiera 

ucznia na olimpiadę przedmiotową, w jego interesie leży poinformowanie wychowawcy, 

rodzica itd. 

 

Koordynator, skoro koordynuje pewne konkretne działania, powinien obligować do 

zamieszczenia informacji podsumowujących dane zawody i osiągnięte sukcesy na stronie 

Gminy Więcbork – mówiła Przewodnicząca RM. 

 

Moje główne zadania to organizowanie zawodów sportowych. Nie mam prawa wysyłać zdjęć 

uczniów. Nie mogą też zobowiązać nauczycieli. Jeżeli chodzi o organizację zawodów, to 

dyrektorzy i nauczyciele wiedzą: kiedy są zawody, w jakich godzinach  i to w ich obowiązku 

jest poinformować rodziców oraz te dzieci, które będą tam startowały – mówił Koordynator 

Sportu Gminnego. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka włączając się w dyskusję uznał, że generalnie rozmówcom 

chodzi o to, aby na stronie internetowej Gminy Więcbork, lub w gazecie, zamieszczane były 

informacje o wydarzeniach sportowych, wynikach i osiągnięciach. Nie chodzi tyle  

o zobowiązanie kogoś do czegoś, a o spotkanie Koordynatora Sportu i nauczycieli WF,  

i ustalenie kto odpowiada za organizację zawodów, przygotowanie dokumentacji 

fotograficznej i podsumowującej imprezę oraz przesłanie do Gminy Więcbork, jako materiał 

do zamieszczenia na stronie internetowej Gminy Więcbork, bądź dodatkowo na łamach prasy 

lokalnej. Takie rozwiązanie byłoby satysfakcjonujące dla wszystkich, a rodziców  

w szczególności.  

 

Przewodnicząca Komisji zapytała od kiedy zatrudniony jest Koordynator. 

To jest umowa zlecenie, a funkcje ta pełnię około 20 lat - Koordynator Sportu Gminnego. 

Sporo czasu minęło i zmieniły się też oczekiwania rodziców, stąd też nasze dzisiejsze 

spotkanie. Przesłanie jest takie, że nie chodzi tu o osobę Koordynatora, a zmianę schematu 

działania – mówiła Przewodnicząca Komisji. 

Przyznaję, że jeżeli uczeń, czy rodzic zobaczy gdzieś na forum opisane sukcesy, to jest to 

wspaniała promocja. Nie rozmawiał też dotąd z nikim, kto by takie rozwiązanie zasugerował. 

Nie wie też, czy będzie osoba, która takie informacje będzie wrzucała itd. -  Koordynator 

Sportu Gminnego. 
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Dlatego dziś tu jesteśmy, żeby pewne sugestie i oczekiwania przekazać – mówiła 

Przewodnicząca Komisji. 

Przewodnicząca RM przywołała w omawianym kontekście przykład sukcesu uczniów 

Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku w ogólnopolskim konkursie “Poznajemy Parki 

Krajobrazowe Polski”, gdzie zajęli III miejsce. Informacja o tym pojawiła się na stronie 

Gminy Więcbork, młodzież wraz z opiekunami odebrała nagrodę z rąk Marszałka oraz 

gratulacje od Burmistrza Więcborka. Jest to wspaniała promocja i dla Gminy, i dla Szkoły  

oraz dla laureatów i ich rodziców. Skoro dzieciaki osiągają sukcesy, a takowe są chociażby  

w biegach przełajowych i piłce nożnej na szczeblu wojewódzkim, to należy je pokazywać  

i wszyscy powinni o tym wiedzieć. 

Zastępca Burmistrza Więcborka zapewnił, że ze strony Gminy Więcbork jest wola pełnej 

współpracy i bez problemu takie informacje, czy relacje z imprez mogą być zamieszczane na 

stronie Gminy Więcbork. Często takie zdjęcia obrazujące sukcesy jednego dziecka, 

mobilizują do aktywności drugie dziecko, które je zobaczy, więc jest to jeszcze jeden czynnik 

przemawiający „za”.  

Radny Antczak uważał, że Koordynator powinien spotkać się z wszystkimi nauczycielami 

wychowania fizycznego i przedstawić oczekiwania i zobowiązać do określonych działań.  

Koordynator Sportu Gminnego powiedział, że jak najbardziej popiera ten pomysł, bo 

również jest za promocją sportu. Być może ta wcześniejsza współpraca nie była na takim 

oczekiwanym poziomie, ale to wszystko jest do zrealizowania. 

Przewodnicząca RM prosiła również, aby zwracać uwagę na to, żeby organizowane biegi 

przełajowe były tym, czy powinny, a nie odbywały się na stadionie, czy na asfalcie. Gmina 

ma odpowiednie warunki do organizacji biegów przełajowych, chociażby w lasku miejskim,  

a dzieci biegają po asfalcie. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy skoro w roku ubiegłym z uwagi na stan epidemiczny 

praca Koordynatora niejako pozostawała w zawieszeniu tj. nie odbywała się, czy zostało za 

ten czas wypłacone wynagrodzenie? 

Nie, nie otrzymywałem wynagrodzenia - Koordynator Sportu Gminnego. 

A w tej chwili takowe jest wypłacane – zapytała Przewodnicząca Komisji. 

Nie - Koordynator Sportu Gminnego. 

Przewodnicząca Komisji podsumowując stwierdziła, że w trakcie dyskusji wypłynęły 

konkretne wnioski, które należałoby wdrożyć. Pod koniec roku szkolnego tj. maju lub  

w czerwcu radni zaproszą Koordynatora i będą chcieli poznać efekty tej dzisiejszej dyskusji 

tzn. czy wyniknęło z niej cos pozytywnego dla sportu szkolnego. 

Radna Beata Lida powróciła do stwierdzenia, że nie wszystkie szkoły się angażują. Uznała, 

że warto zobligować szkoły, do działania i jeżeli są organizowane zawody, to nie ma 

wymówek „że komuś się chce, czy nie chce”, tylko obligatoryjne i szkoła powinna wystawić 

swoją reprezentację i tyle.   
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Radny Łański powiedział, że z doświadczenia wie, że na udział w zawodach musi być 

bezwzględnie zgoda rodzica, a coraz mniej uczniów w takich zawodach chce brać udział. 

Trudno w takiej sytuacji kogokolwiek do czegoś zmusić.  

W tym kontekście radna Wnuk przekonywała, że trzeba promować, wystawiać na strony 

informacje i tym zachęcać, i mobilizować dzieci do aktywności sportowej. Może po 

przeczytaniu o sukcesach innych, często swoich kolegów, sami poczują ducha, i chęć 

współzawodnictwa. 

Koordynator Sportu Gminnego wyjaśniając przyczyny tego, że „dzieci nie chcą,  

a rodzice nie puszczają”. Zwodów na przełomie września i października jest bardzo dużo. 

Jeżeli uczniowie danej szkoły przechodzą do dalszych etapów, to te dzieci kosztem lekcji 

uczestniczą w tych zawodach. Jeżeli są to uczniowie którzy dadzą sobie później radę  

z nadrobieniem zaległości, to jest dobrze. Jednak, nie zawsze rodzice zezwalają na to, żeby 

uczeń np. 3-4 dni nauki szkolnej w ciągu tygodnia, czy dwóch, opuścił. Zawody na miejscu to 

3-4 godz. nieobecności, ale na wyjeździe, to już cały dzień absencji w szkole. Dlatego też to 

nie do końca tak jest, że nie chcą nauczyciele. Często nie chcą dzieci, a bywa że częściej 

niechęć ta wypływa ze strony rodzica, który nie chce, aby dzieci traciły lekcje.  

Zastępca Burmistrza Więcborka zauważyła, że sytuacja w grach zespołowych jest na 

prawdę zła. Trudno jest z jednego rocznika zorganizować grupę 12-13 chłopców, którzy są  

w stanie wejść na chociażby minimalny poziom piłki nożnej. Na ostatnich zawodach,  

w których uczestniczył również Koordynator, były tylko trzy drużyny i byli to praktycznie 

wszyscy chłopcy, którzy uczestniczą w zajęciach Klubu Sportowego „GROM” Więcbork. 

coraz trudniej o dzieci mające predyspozycje do uprawiania sportu, a i takie trudno do tego 

zachęcić, bo po prostu nie chcą tego robić. Angażowanie w uprawianie sportu wiąże się  

z pewną systematycznością, chodzeniem na treningi, czyli poświęceniem pewnego czasu 

wolnego, sprostaniem określonym wymogom i to budzi wśród dzieci niechęć. Stad potrzeba 

ogromnego wkładu pracy klubów, szkół i nauczycieli, żeby te dzieci w odpowiedni sposób 

zachęcić i zmobilizować. Pokazać, że sport może dawać nie tylko wiele satysfakcji, ale też 

mnóstwo radości i że ta radość, i uśmiech jest więcej warta niż zdobywane medale. 

Oczywiście wymaga to ogromnego zaangażowania ze strony nauczycieli. Burmistrz zapewnił, 

że ze strony Gminy jest wola współpracy i ma nadzieję w tej materii dogadać się  

z Koordynatorem Sportu, co do zasad tej współpracy. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję.  

Informację o przygotowanych i zrealizowanych pracach modernizacyjnych i remontowych na 

drogach gminnych w roku 2021 przedstawił radnym Kierownik Referatu Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.   

Przewodnicząca RM po wystąpieniu Kierownika UM, podziękowała mu za ogrom pracy, 

która wykonuje. Dziękowała za koordynację sporego zakresu spraw przypisanych Referatowi 

w tym kwestii związanych z gospodarką odpadami stałymi, ciekłymi, drogami i wieloma 

innymi. 
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Kierownik Referatu UM podziękował za miłe słowa i zobowiązał się przekazać je 

pracownikom Referatu. 

Przewodnicząca Komisji ubolewała, że szkoda, że w przypadku dróg w mieście Kierownik 

nie ma takiej mocy sprawczej, jak w przypadku dróg w sołectwach. 

Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśnił, że niestety drogi w mieście nie należą do Gminy. 

Pomimo tego, Gmina czyni starania wysyłając kolejne pisma do Marszałka w sprawie dróg 

wojewódzkich na terenie miasta. W centrum uwagi władz Gminy są również kolejne 

inwestycje mające na celu poprawę dróg gminnych w mieście: Osiedle Słoneczne,  

ul. Ogrodowa, ul. Rybacka, ul. Lipowa. Największa bolączka jest jakość nawierzchni na 

ulicach: Wyzwolenia, Hallera, gdzie mimo próśb i wniosków, odzew Zarządcy tych dróg jest 

nikły. Wierzy jednak, że w tym roku coś uda się w tej mierze osiągnąć.  

Kierownik Referatu UM mówił, że jeśli chodzi o drogi i chodniki gminne w mieście, to na 

podstawie obserwacji z ostatnich miesięcy obserwuje się pojawienie różnych źródeł 

finansowania tego typu zadań. W takiej sytuacji nie ma czasu na zastanawianie się którą 

drogę wykonać, tylko trzeba mieć przygotowane dokumentacje techniczne, aby zaraz 

reagować i składać wnioski. Dlatego też w najbliższym czasie Radzie przedstawione zostaną 

do zaakceptowania kolejne dokumentacje do wykonania, dotyczące ulicy Rybackiej, czy 

budowy chodnika wraz z oświetleniem przy drodze wojewódzkiej przy ul. Gdańskiej /odcinek 

do przejazdu kolejowego PKP/. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała za przedstawioną informację i zamknęła dyskusję. 

W sprawach różnych Przewodnicząca Komisji przedstawiła wniosek Policji w sprawie 

zabezpieczenia w budżecie Gminy Więcbork na rok 2022 środków z przeznaczeniem na 

organizację dodatkowych służb – patroli policyjnych związanych z organizacją imprez 

masowych oraz zapewnieniem bezpiecznego wypoczynku na terenie Gminy Więcbork oraz 

środków finansowych w kwocie 57.500,00 zł na dofinansowanie zakupu pojazdu 

nieoznakowanego dla Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim. 

Po przedstawieniu wniosku Przewodnicząca Komisji przeszła do zaopiniowania wniosku  

w części dotyczącej dofinansowania na zakup samochodu – kwota 57.500,00 zł.  

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie negatywna 

 

Komisja nie zanegowała wniosku w części dotyczącej zabezpieczenia środków na 

organizację dodatkowych służb patrolowych w okresie letnim.  

Radna Ksobiak powiedziała, że bardzo cieszy fakt pozyskania środków w ramach Programu 

Polski Ład na strategiczne inwestycje w gminie Więcbork. chciała jednak wiedzieć, co  

z wnioskiem na zdania zaplanowane na ulicy Potulickich w Więcborku. 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że wniosek dotyczący inwestycji na ww. 

ulicy został zgłoszony jako jeden z trzech wniosków do Polskiego Ładu, ale niestety na ten 

projekt Gmina nie uzyskała dofinansowania. Niemniej według zapewnień Rządu za kilka 

tygodni zostanie ogłoszony  kolejny nabór do tego programu i zapewnia, że ten właśnie 

wniosek zostanie ponownie złożony. 
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Radna Ksobiak wskazała, że jeżeli ponowne złożenie wniosku nie przyniesie oczekiwanych 

rezultatów, prosi o uwzględnienie tej inwestycji przy kolejnym planowaniu budżetu. 

Przewodnicząca Komisji pytała, czy rozbudowa sali gimnastycznej w szkole Podstawowej 

Nr 2, mogłaby być zadaniem, które zostanie wykonane w ramach inwestycji zgłoszonych do 

Programu Polski Ład. 

Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśnił, że w tym przypadku konieczne byłoby 

wykonanie dokumentacji technicznej, a  nie jest możliwe wykonanie jej w pół roku. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodnicząca Komisji poruszyła sprawę przygotowania 

projektu uchwały dotyczącego wzrostu diet radnych Rady Miejskiej w Więcborku. W tej 

sprawie zwrócili się do niej samorządowcy z całego powiatu, w związku z ustawą która 

weszła w życie, a dotyczy podniesienia pensji samorządowcom w tym też radnym.  Zapytała, 

czy jest wolą radnych, aby dokonać ewentualnych zmian. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przegłosowanie, kto z radnych jest za przygotowaniem 

stosownego projektu uchwały. 

Za głosowało 12 radnych 

Przeciwny - 1 radny 

Wstrzymał się od głosu 1 radny 

 

Dyskusję w tej sprawie odłożono do czasu przygotowania projektu uchwały. 

  

Ostatnim poruszonym przez radnych tematem była kwestia wizualizacji sali kinowo-

widowiskowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. Radnym przedstawiono 

model fotela oraz próbniki kolorów tapicerki oraz wykładziny. W wyniku dyskusji wybrano 

dwa  warianty : Kolor tapicerki fotela – Tiffany 37 Deep Blue z kolorem podłogi POLAR 

197; Kolor Tapicerki - Tiffany 11 z kolorem podłogi – ARDOISE 905. Uwaga dotycząca 

modelu przedstawionego fotela, odnosiła się długości podłokietników. Radni byli zgodni, co 

do tego, że powinny być one nieco dłuższe, aby komfort dla siedzącego był większy. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 

 

 


